



# الشروط العامة للتحويل بين الكليات والبرامج في

## جامعة عبدالله السالم



## الشروط العامة للتحويل بين الكليات والبرامج في جامعة عبدالله السالم

1. يجوز للطالب التحويل من كلية إلى كلية أخرى ولمرة واحدة فقط أو من برنامج إلى برنامج آخر ولمرة واحدة فقط بشرط ألا يقل عدد الوحدات المجتازة عن (30) وحدة دراسية وألا تزيد عن (45) وحدة دراسية، وذلك وفقاً للضوابط المعتمدة من لجنة الشؤون الأكاديمية، ويجوز لعمادة القبول والتسجيل النظر في حالات الطلبة الذين اجتازوا (46) وحدة دراسية إلى (79) وحدة دراسية كحد أقصى في ضوء الضوابط المعتمدة من لجنة الشؤون الأكاديمية.
2. يطبق على الطالب المحول إلى كلية أو برنامج ما صحيفة التخرج المطبقة في الكلية أو البرنامج المحول إليه عند تحويله.
3. لا يجوز للطلاب إلغاء طلب تحويله بعد البت فيه.
4. أن يكون تقدير الطالب جيد (C) على الأقل في المقررات المطلوبة للتحويل.

### أولاً: التحويل إلى كلية إدارة الأعمال والريادة

- لا يوجد معدل أدنى للتحويل إلى برامج كلية إدارة الأعمال والريادة.
- يسمح بتحويل الطالب الحاصل على الشهادة الثانوية العامة بقسميها العلمي والأدبي إلى برنامج التسويق الرقمي أو برنامج ريادة الأعمال والابتكار، أما برنامج إدارة سلسلة الإمدادات والخدمات اللوجستية فيسمح للطالب الحاصل على شهادة الثانوية العامة التشعيب العلمي فقط.
- المقررات المطلوبة للتحويل إلى جميع برامج كلية إدارة الأعمال والريادة:



رقم المقرر	اسم المقرر
ENL 101	English for Academic Studies
BUS 101	Entrepreneurship Essentials
MAT 101 or MAT 100	Calculus I or Business Math

### ثانياً: التحويل إلى كلية الهندسة والطاقة

- ألا يقل المعدل العام عن (2.33) نقطة للتحويل إلى برامج كلية الهندسة والطاقة.
- يسمح بتحويل الطالب الحاصل على شهادة الثانوية التشعيب العلمي فقط.
- المقررات المطلوبة للتحويل إلى جميع برامج كلية الهندسة والطاقة:

رقم المقرر	اسم المقرر
ENL 101	English for Academic Studies
MAT 101	Calculus I
PHY 101	Physics I
PHY 105	Physics I Lab



### ثالثاً: التحويل إلى كلية الحوسبة والنظم

- ألا يقل المعدل العام عن (2.33) نقطة للتحويل إلى برامج كلية الحوسبة والنظم.
- يسمح بتحويل الطالب الحاصل على شهادة الثانوية علمي فقط.
- المقررات المطلوبة للتحويل إلى جميع برامج كلية الحوسبة والنظم:

رقم المقرر	اسم المقرر
ENL 101	English for Academic Studies
MAT 101	Calculus I
INF 120	Computers and Information Systems



# General Conditions for Transferring Between Colleges and Programs In

## **Abdullah Al Salem University**



## **General Conditions for Transfers Between Colleges and Programs at Abdullah Al Salem University**

1. A student may transfer from one college to another, or from one program to another, only once, provided that the student has successfully completed no fewer than 30 credit hours and no more than 45 credit hours. This is in accordance with the regulations set forth by the Academic Affairs Committee. The Deanship of Admission and Registration may consider transfer requests for students who have completed between 46 and 79 credit hours, subject to the regulations approved by the Academic Affairs Committee.
2. A student transferring to a new college or program will be subject to the graduation requirements established by the receiving college or program at the time of transfer.
3. Once a transfer request has been approved, it cannot be revoked by the student.
4. The student must have achieved a minimum grade of "Good" (C) in the courses required for transfer.

### **First: Transfer to the College of Business and Entrepreneurship**

- There is no minimum GPA requirement for transfer to programs within the College of Business and Entrepreneurship.
- Students with a high school diploma in either the scientific or literary track are eligible to transfer to the Digital Marketing or Entrepreneurship and Innovation programs. However, only students with a high school diploma in the scientific track may



transfer to the Supply Chain and Logistics Management program.

- The required courses for transfer to all programs within the College of Business and Entrepreneurship are as follows:

Course Number	Course Name
ENL101	English for Academic Studies
BUS101	Entrepreneurship Essentials
MAT101 or MAT100	Calculus I or Business Math

### **Second: Transfer to the College of Engineering and Energy**

- A minimum cumulative GPA of 2.33 is required for transfer to programs within the College of Engineering and Energy.
- Only students with a high school diploma in the scientific track are eligible for transfer.
- The required courses for transfer to all programs within the College of Engineering and Energy are as follows:

Course Number	Course Name
ENL101	English for Academic Studies
MAT101	Calculus I
PHY101	Physics I
PHY105	Physics I Lab



### **Third: Transfer to the College of Computing and Systems**

- A minimum cumulative GPA of 2.33 is required for transfer to programs within the College of Computing and Systems.
- Only students with a high school diploma in the scientific track are eligible for transfer.
- The required courses for transfer to all programs within the College of Computing and Systems are as follows:

Course Number	Course Name
ENL101	English for Academic Studies
MAT101	Calculus I
INF120	Computers and Information Systems